



إدارة المواصفات والمقاييس

مركز المعلومات

يقدم مركز المعلومات بإدارة المواصفات والمقاييس خدماته المختلفة للمستفيدين من القطاع العام والخاص، حيث يقوم بالتالي:

- 1- الترويج والبيع للمواصفات القياسية واللوائح الفنية الوطنية، الخليجية، الأجنبية، الإقليمية والدولية.
 - 2- تلقي الاستفسارات وتوفير أحدث المعلومات عن المواصفات القياسية والادلة والدوريات المتصلة بها وعن المنظمات العاملة في مجال التقييس.
 - 3- العمل كنقطة الاستعلام الوطنية حسب متطلبات اتفاقية العوائق الفنية للتجارة التابعة لمنظمة التجارة العالمية.
- ويهدف المركز من خلال المهام التي يقوم بها إلى التعريف والتسويق والترويج بالمواصفات والمقاييس ونشر الإحصائيات والمعلومات ذات الصلة، للمساهمة في رفع الكفاءة الإنتاجية للصناعات الوطنية وتيسير التبادل التجاري بين مملكة البحرين وبقية دول العالم.

المصادر المعلوماتية المتوفرة في المركز:

- المواصفات القياسية واللوائح الفنية الوطنية
- المواصفات القياسية واللوائح الفنية الصادرة عن هيئة التقييس الخليجية (GSO)
- مواصفات منظمة التقييس الدولية (ISO)
- مواصفات اللجنة الكهروتقنية الدولية (IEC)
- مواصفات المعهد البريطاني للمواصفات (BSI)
- مواصفات الجمعية الأمريكية لاختبار المواد (ASTM)
- مواصفات السيارات الصادرة عن لجنة الأمم المتحدة الاقتصادية لأوروبا (UNECE)
- القرارات الخاصة بالمواصفات القياسية واللوائح الفنية المنشورة في الجريدة الرسمية الوطنية
- الدوريات المرتبطة بأنشطة التقييس



Standards and Metrology Directorate

Information Center

The information center of Standards and Metrology Directorate (BSMD) provides the following services to the governmental and private sectors:

- 1- Promoting and selling national, gulf, foreign, regional and international standards.
- 2- Receiving inquiries and providing the latest information on standards, guidelines and periodicals related to BSMD and other standardization organizations.
- 3- Working as a national enquiry point according to the requirements of the Technical Barriers to Trade as per the world trade organization (WTO) agreement.

The center aims to introduce, promote and market standards, it also distributes statistics and related information. This is to contribute in improving the efficiency of national industries and to facilitate trade exchange between the Kingdom of Bahrain and rest of the world.

Information sources available in the center:

- National standards and technical regulations
- Standards and technical regulations issued by the Gulf Standardization Organization (GSO)
- Standards issued by the International Organization for Standardization (ISO)
- Standards issued by the International Electrotechnical Commission (IEC)
- Standards issued by the British Standards Institution (BSI)
- Standards issued by the American Society for Testing and Materials (ASTM)
- Auto standards issued by the United Nations Economic Commission for Europe (UNECE)
- Ministerial orders related to standards and technical regulations published in the official gazette
- Periodicals related to standards